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Bajnok lett a vasvári U19-es női kézilabdacsapat május 21-én, Szentgott-
hárdon. Az „aranyos” lányok Komárom, Máriaújfalu, a Komárom-Esz-
tergom vármegyei Ács város és Tapolca csapatait utasították maguk 
mögé. Dancz Tamásné és Pálla Csaba edzők munkájának eredményeként 
mind fizikálisan, mind pedig mentálisan felkészültek a lányok annak ér-
dekében, hogy övék legyen a trófea. A női kézilabda vasvári újraindítá-
sát követően több éves, áldozatos munkának lett meg az eredménye.

Vasváron 2016-ban szerveződött újra a női kézilabda. Mindez nem jöhetett 
volna létre az akkori hetedik, nyolcadik osztályos lányok, valamint Kovács Csaba 
és Pálla Csaba tanáraik felkészítő munkája nélkül. Szalai Marietta és Dancz Tamás-
né ekkor határozta el, hogy újra szervezi a kézilabdát a városban. Egyértelmű volt 
számukra, hogy a munka nem lehetséges utánpótlás csapat nélkül. Ekkor vették fel 
a kapcsolatot az iskolával. A lányok az első években U13-mas, U14-es bajnokság-
ban játszottak. Havonta volt egy torna, naponta három-négy mérkőzéssel. Ahogy 
„idősödtek” a lányok, egyre intenzívebb terhelést kaptak. Van olyan játékos, aki 
nyolcadikos diákként már felnőtt kerettag volt és később is meghatározóvá vált a 
felnőtt csapat számára. A vasvári edzőmunkát dicséri, hogy egyik saját nevelésű 
játékosuk a Győri Audi ETO ifjúsági csapatával ért el sikereket.

Meglett a kitartó 
munka eredménye

A lányok a tavaly nyári alapozó edzés al-
kalmával fogalmazták meg, hogy céljuk: a 
bajnoki cím elérése lenne. Rengeteg plusz 
munkát igényelt a kézisek fizikális, mentális 
felkészítése. Lényeges volt, hogy a lányok a 
kiélezett helyzetekben se roppanjanak össze 
a teher súlya alatt. Dancz Tamásné és Pálla 
Csaba edzők érdeme, hogy minden eshető-
ségre felkészítették őket. A bajnoki cím nem 
valósulhatott volna meg, ha a feltételek nem 
lettek volna adottak. De rendelkeztek terem-
mel, lehetőségük volt utazni, volt felszerelé-
sük, biztonságban érezték magukat. A csapat 
hálás köszönetét fejezi ki Nagy Ferencnek, 
Németh Attilának, Fukszberger Balázsnak, 
Nagy Csabának, Dancz Tamásnénak, Pálla 
Csabának, valamint az egyesület minden 
tagjának. Emellett külön köszöntetet mon-
danak a szülőknek, akik végig kitartottak 
mellettük. A Vasvár Városi Sportegyesület 
eredményeit, összetartását, kitartását érté-
kelték a szurkolók, akik így egy nagy, helyi 
család tagjaivá váltak. Az egyesület tagjai 
vallják, hogy ez a második családjuk. A fo-
cisták ugyanúgy örülnek a kézilabdások si-
kereinek és ez fordítva is igaz. Tény, egyre 
nagyobb az érdeklődés a kézilabda iránt. A 
siker bebizonyította a kitartó munka ered-
ményét. A lányok és edzőik megdolgoztak a 
sikerért, s ezáltal bekerültek Vasvár sporttör-
ténelmébe. Ők is Vasvár büszkeségei. Szívből 
gratulálunk a felnőtt női kézilabdacsapatnak 
a 7. helyezéshez, a bronzérmes U16-os lab-
darúgó csapatnak és minden egyes korosz-
tálynak a fantasztikus teljesítményéhez.

Bajnok lett az
U19-es női kézilabdacsapat
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Testületi ülés
A napirendi pontok előtti beszámolóban Tóth Balázs pol-
gármester fontos esetre hívta fel a figyelmet. Elmondta, 
hogy május közepén, egy szombati napon délelőtt fél 11 
és 11 óra között feltűnően lassan közlekedett két autó az 
Alkotmány utcában. Elől ment egy nagy sportautó kispor-
tolt férfiakkal, mögötte pedig egy kisbusz. Az autóban 
ülők sétáló fiatal lányokkal próbálták felvenni a kapcsola-
tot. Mögöttük feltorlódtak autók, s az egyik sofőr dudált, 
mire elhajtottak. A polgármester felvette a kapcsolatot ka-
pitány úrral, kérte, hogy a kamerák segítségével nézzenek 
utána az esetnek. Megjegyezte, a kisbusz rendszámának 
betűi rendelkezésükre állnak, ezt is közölte a rendőrség-
gel. Kiemelte: mindenhol, ilyen forgalmas helyen is fi-
gyelni kell a gyermekekre, a fiatalokra! Fel kell készíteni 
őket, nehogy szóba elegyedjenek idegenekkel, mivel a fil-
meken látott képek pillanatok alatt valósággá válhatnak. 

„Kérem, figyeljünk egymásra!”, hangsúlyozta.

Fontos az energiatakarékosság
A Régióhő Kft. éves beszámolója kapcsán Németh István ügy-
vezető elmondta: 32 éve vezeti a céget, de ennyire nehéz év nem 
volt, mint a tavalyi. Összegezte: a számos probléma ellenére meg-
lepően konszolidáltak lettek a gazdasági eredmények. Ősszel még 
sötét kép látszott, de plusz félmillió forintos eredménnyel sikerült 
gyarapodnia a cégnek. Jelentős az állami fűtési ártámogatás, így le-
het az, hogy a fogyasztóktól származó bevétel az összes bevétele 
egyharmadát teszi ki. Régen 300 millió forintért vásároltak gázt, 
most másfél milliárdért. Takarékosságra intett. Alig van négy hó-
nap, amikor nem kell fűteni. Polgármester úr felhívta az ügyvezető 
figyelmét arra: nem tartja igazságosnak és csökkentést remél ami-
att, mert Vasváron magasabb a fűtés ára, mint például Körmenden, 
úgy, hogy itt termálkút is működik. Németh István megjegyezte, 
hogy az árkalkulációt az energiahivatal készíti. A társaság a 2022. 
évben a feladatait maradéktalanul el tudta végezni. Beszéltek a ter-
málkút tartalék szivattyújának fontosságáról, keresik a támogatási 
lehetőségeket. Dr. Fabók Tibor kérdésére az ügyvezető elmondta, 
hogy a lakosság láthatóan jobban odafigyelt a fogyasztásra, ami 10 
százalékkal alacsonyabb volt a szokásosnál.

Beszámoló a gyermekjóléti feladatokról
Borbás Imréné, a Vasvári Szociális és Gyermekjóléti Központ ve-
zetője ismét részletes éves beszámolót készített. Szólt arról, hogy 
egyre több fiatalt kapnak lopáson, s nő az igazolatlan iskolai hi-
ányzások száma: Kapnak jelzéseket drog birtoklásról, gyerekbán-
talmazásról. A prevenciót rendkívül fontosnak tartják, így média-
felületeken, s a Vasvári Újság hasábjain is a jövőben megelőzéssel 
kapcsolatos témákról fognak tájékoztatást adni. Dr. Pataky Pál 
tanácsnok kiemelte, hogy döbbenten hallgatták a beszámoló rész-
leteit. Megjegyezte: lassítani kell a folyamatokat, de a bűnmentes 
„sziget” elképzelhetetlen. Galambos István tanácsnok, Unger József 
képviselő és Sejber Mihály alpolgármester is megerősítette, hogy a 
lakosság figyelmének felhívását, s a tájékoztatást tartja fontosnak 
még akkor is, ha a szórakoztatóipar részéről az ellenszél óriási. Ezt 
követően elfogadták a belső ellenőri jelentést és a belső kontroll-
rendszer működéséről szóló intézményvezetői nyilatkozatokat, va-
lamint a zárszámadást.

Vasvári Városfejlesztési Nonprofit Kft. 
2022. évi beszámolója

Zágorhidi Czigány Ákos ügyvezető pontos, részletes tájékoztatót 
készített. A kft-nek - a bérbeadásoknak köszönhetően - a saját be-
vétele 22 millió forint feletti volt. Sorra vette az anyagi jellegű ráfor-
dításokat. Beszélt szerteágazó feladataikról: egyebek mellett a für-
dő üzemeltetését is a kft. végzi. A könyvvizsgáló átláthatónak ítélte 
meg a társaság működését. Gyöngyösi Zsuzsanna képviselőként és 
intézményvezetőként is szorgalmazta, hogy a kolostor a Kossuth 
Lajos utca felől kapjon bekötést és vízórát, mivel jelenleg egy körre 
van rákötve a művelődési központtal. Megoldást jelentene az elszá-
molásban, ha külön-külön mérhetnék a vízfogyasztást.

Egyéb napirendi pontok
Rendeletbe foglalták a közösségi együttélés alapvető szabályairól 
szóló és azok elmulasztásának jogkövetkezményeit. Egyebek mel-
lett szó volt a közterületen 10 napon túl, engedély nélkül tárolt gép-
járművek elszállításáról is. A testület fogorvosi körzetek betöltésére 
álláspályázatot ír ki. A doktornő szeptember 30-val befejezi műkö-
dését. Megvitatták a Vasvár, Alkotmány u. 3. szám alatti társasház 
felújítási költségeit, ami részben az önkormányzatra, részben a la-
kókra hárulna. A Főkefe helyzete ismét előtérbe került. A mun-
kahelyek megtartása érdekében az önkormányzat még vállalja az 
anyagi segítségnyújtást.

Tisztelet a hősöknek
Vasvár Város Önkormányzata a hősök napja alkalmából a Köz-
társaság téri világháborús hősi emlékműnél verssel, imával és ko-
szorúzással emlékezett azokra a honfitársakra, akik az életüket ál-
dozták a hazáért. egyesületek képviselői koszorúzással emlékeztek 
helyett. A város önkormányzata mellett a pártok, civil szervezetek, 
egyesületek képviselői is elhelyezték az emlékezés koszorúit. A 
megemlékezés folytatásaként az önkormányzat az emlékezés virá-
gait helyezte el Kismákfán és Nagymákfán, ez utóbbi helyen a helyi 
civil egyesület is koszorúzott.

Fotó: Laki László



Előadás az Aranybulláról
Május 19-én, a Népfőiskolai Estek sorozat keretében 
Szovák Kornél, a Pázmány Péter Katolikus Egyetem 
tanára, a Moravcsik Gyula Intézet igazgatója tartott 
előadást az Aranybulláról. A középkori magyarországi 
írott források egyik legismertebb kutatója részletesen 
ismertette a középkori magyar jogtörténet kiemelkedő 
értékű dokumentumának keletkezési körülményeit és 
szövegének hagyományozódását. Egyúttal bemutatta 
azt a reprezentatív kiadványt (tanulmánykötet, oklevél- és pecsétmásolatokkal), amely az 
Aranybulla 1222. évi kiállításának 800 évfordulójára készült. Az értékes kiadványból a 
múzeum is kapott egy példányt, amelyet a következő városnéző séták egyikén majd azok 
az érdeklődök is megtekinthetnek, akik nem tudtak részt venni a programon. 
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A temetői templom apropóján: 
egy vasvári arckép a XIX. századból

Nézzük meg együtt
Meglepetés program

Találkozás:
június 11-én, vasárnap délután

15 órakor a múzeumban.
VÁROSNÉZŐ SÉTÁK 2023/3

A „Városnézős séták” legutóbbi rendezvényén, május 14-én a temető templomot néztük meg 
együtt. Bár városunk egykori plébániatemplomáról már többször is hallhattak az érdeklődők, 
most sok évszázados történetéből egy viszonylag újabb, XIX. századi epizódot és ennek kap-
csán egy kevéssé ismert vasvári személyiséget emelünk ki. A vasvári születésű Varga János győri 
kanonok 1846-ban adományozta a templom ma is álló berendezését: a „vörös márványból” (ge-
recsei vörös mészkőből) készült főoltárt és szószéket. Az oltárhoz egy neves osztrák festő nagy 
méretű oltárképet festett Szűz Mária mennybe vételéről, egy győri szobrász pedig aranyozott 
fa szobrokat készített. Sajnos mind az oltárkép, mind a szobrok még az 1990-es években egy 
brutális betörés áldozatai lettek … Az oltárképet csak a közelmúltban pótolták a verbita atyák 
egy hasonló témájú festménnyel.

A templom bejáratával szemben ma is áll a Varga kanonok sírját jelölő – ugyancsak gerecsei 
mészkőből készült – kereszt, felirata ma már nem nagyon olvasható. Varga Jánosról mindössze 
annyit tudunk, hogy Vasváron született valamikor a XVIII. második felében, mint pap a Győri 
egyházmegyében tevékenykedett, ott is lett székesegyházi kanonok és 1848-ban halt meg. A 
vasvári templom berendezésének megújításával bizonyára szülővárosa iránti háláját igyekezett 
kifejezni, és egyúttal maga számára is méltó sírhelyet próbált választani.

A kanonok végrendeletében további adomá-
nyokat is tett a város javára: szegényházat, ún. ispi-
tát építtetett és alapítványt tett az ott elhelyezett 
nincstelenek gondozására, de támogatta a szegény 
gyermekek oktatását is. Az ispita épülete, amelyet 
csak az 1960-as években bontottak le az Alkotmány 
u. 19. számú ház helyén állt (az egykori zsidóföldi 
fogadó szomszédságában). Az épületben volt elhe-
lyezve az alapító portréképe, amely szerencsés módon a múzeumba került, ahol restaurált 
állapotban ma is megtekinthető. Varga János emlékét sokáig őrizték Vasváron, a két világhá-
ború között még utca volt elnevezve róla (a mai Barabás István utca). 

Összeállította: 
Zágorhidi Czigány Balázs
Fotók: 
Vasvári Múzeum/ 
Laki László

1. kép: Varga János kanonok portréja 
a múzeumban

2. kép: Az egykori ispita épülete az 
1950-es években

3. kép: A városnéző séta résztvevői a 
templomban

Hittig Gusztáv pápai kitüntetése
Vasváron is – főleg az egyházközség körében – jól ismert Hittig Gusztáv 
tevékenysége: ő ajándékozott 2021-ben Szent István és IV. Károly erek-
lyéket a plébániatemplomnak, de rendszeresen támogatta a Mária Út 
Egyesület „1Úton” zarándoklatainak megszervezését is. Most éppen az 
utolsó magyar király boldoggá avatása és tiszteletének terjesztése ügyé-
ben végzett munkája elismeréseként részesült pápai kitüntetésben. Hit-
tig Gusztáv volt az alapítója és hosszú ideig a vezetője a Károly Király 
Nemzetközi Imaliga a Népek Békéjéért szervezet magyar tagozatának, 
de segítette több közép-európai tagozat megalapítását is, továbbá kö-
zel harminc magyarországi templom részére juttatott a boldog emlékű 
királyhoz köthető ereklyéket. Ferenc pápa a Pro Ecclesia et Pontifice 
(az Egyházért és a Pápáért) Arany Érdemkeresztet adományozta Hittig 
Gusztávnak, amelyet május 23-án a szombathelyi püspöki palotában 
Székely János megyéspüspök adott át a kitüntetettnek.
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Petőfi vasvári „Aranyai”
Április utolsó napjai a megszokottnál is izgalmasabbra 
sikeredtek a Vasvári Általános Iskolában. Az intézmény 
csatlakozott a Petőfi 200 emlékévhez, vendégül látta a 
Kárpát-medence minden szegletében örömmel foga-
dott Csík zenekart, illetve ismét megrendezte a koráb-
ban évente megtartott Arany János vers-, énekelt vers- 
és prózamondó versenyt. No de haladjunk sorjában!

Pilvax a könyvtárban
Petőfi Sándor születésének 200. évfordulója megmozgatta a 
Kárpát-medence oktatási intézményeit, kulturális és civil szer-
vezeteit. Intézményünk is rendkívül fontosnak tartotta, hogy 
méltó módon megemlékezzen a magyar irodalom költőóriásá-
ról. Siposné Káldy Gyöngyi mestertanár ötletgazdag szervező 
és Hollósvölgyi-Szkibák Enikő tanító – aki civilben az alkotás 
egy másik műfajában, a festészetben bontogatja szárnyait al-
kotómunkájának köszönhetően iskolánk könyvtára egy hétig a 
régi Pilvax kávéház hangulatát idézte. Iskolánk minden osztá-
lya egy-egy rendhagyó irodalomóra keretében tekinthette meg 
a lánglelkű poéta arcképét, kéziratainak másolatát, a Nemzeti 
dal és a 12 pont sorait, foglalhatott helyet egy „korabeli”, imitált 
kávézóasztalnál, kezébe vehette a Pesti Hírlap egykori írásait. 
A szülőknek köszönhetően pogácsával és gyümölcsteával gaz-
dagított asztal mellett ülve megismerkedhettek a márciusi ifjak 
törzshelyének történetével, illetve felfrissíthették a Petőfi életé-
vel és költészetével kapcsolatos ismereteiket.

Rendhagyó tanóra 
a Csík zenekartól

Túlzás nélkül állíthatjuk, a Csík ze-
nekar neve mára fogalommá vált a 
magyar zenei életben, emelte ki ün-
nepi köszöntőjében Sejberné Szabó 
Mariann, a Vasvári Általános Iskola 
igazgatója. A vendégeket – akik kö-
zött mások mellett ott volt V. Németh 
Zsolt államtitkár, a magyar életmód és 

nemzeti értékeink védelméért felelős miniszterelnöki biztos, 
Fodor István, a Szombathelyi Tankerületi Központ igazgató-
ja – és az egybegyűlt fiatalságot köszöntve reményét fejezte ki, 
hogy mindannyian feledhetetlen élménnyel térhetnek haza. Az 
igazgató felhívta a figyelmet a hagyományok ápolásának és a 
hungarikumok számontartásának fontosságára.

V. Németh Zsolt – aki a Kármentő népzenei együttes tag-
jaként a gyakorlatban is jeleskedik népzenei hagyományaink 
ápolásában – közreműködésének hála a vasvári diákok is ré-
szesei lehettek annak az élménynek, amit az együttes által 
közvetített dallamvilág jelent. Mindemellett interaktív tanóra 
keretében bővíthették ismereteiket a magyar nemzet csúcstel-
jesítményeit jelentő hungarikumokról, köztük azokról a népi 
hangszereinkről, amelyek nélkül szinte elképzelhetetlen volt 
eleink élete.

V. Németh Zsolt miniszterelnöki biztos tájékoztatójában el-
mondta, az együttes az elmúlt esztendőben bejárta az országot, 
s nyolc helyszínen tartott előadást az agrárminisztérium és a 
Hungarikum Bizottság támogatásának köszönhetően.

- A cél az, hogy a hungarikumoknak, illetve a kiemelkedő 
nemzeti értékeknek bemutassák azt a metszetét, amely a nép-
zenéhez, néptánchoz, néphagyományokhoz kötődik – emelte 
ki V. Németh Zsolt.

A bemutatandó hangszerek között volt a pedálos cimba-
lom, a tárogató, a hosszúfurugla és a citera, amelynek ma egy-
fajta reneszánsza van. A cél nemcsak az volt, hogy azoknak sze-
rezzenek élményt, akik ismerik és szeretik a népzenét, hanem 
másokkal is megszerettessék. 

A Csík zenekar egy vetélkedő formájában a hungarikumok-
kal kapcsolatos játékra hívta a vasvári diákokat, illetve a sza-
valóversenyre érkező vendégeket. A legjobbak teljesítményét 
ajándékokkal jutalmazták.

Ezen a napon még egy fantasztikus zenekar szórakoztatta a 
közönséget, szebbnél szebb verset „énekeltek meg”, s tették ezt 
a Petőfi emlékév jegyében. Ők nem mások, mint az 1990-ben 
alakult Tarisznyások Zenekar, akik nem hiányozhatnak a sza-
valóversenyünkről.

Verseny az újraindulás jegyében
Az idei év lehetőséget teremtett arra, hogy a koronavírus miatti 
szünetek után intézményünk újra megrendezze az Arany János 
vers-, énekelt vers- és prózamondó versenyt. Sőt, ez évben is-
mét bővült a repertoár, s már a középiskolások is részt vehettek 
a versenyen. Sejberné Szabó Mariann igazgató köszöntötte a 
vendégeket és egyben bemutatta a zsűri tagjait, majd Fodor Ist-
ván tankerületi igazgató osztotta meg gondolatait az egybegyűl-
tekkel, sok sikert kívánva a résztvevőknek. A megmérettetésre 
számos településről, így például Pápáról, Zalabérről, Kőszegről, 
Sárvárról, Körmendről, Ostffyasszonyfáról, Szombathelyről, 
Jákról, Győrvárról, Bajánsenyéről érkeztek tehetséges fiatalok. 
Különleges örömmel fogadtuk Vasváron intézményünk régi jó-
barátját, Csíkos Sándor igazgatót, aki a Délvidéken fekvő Bács-
kertesről (Kupuszina) hozta el növendékeit.
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A Vasvári Diákokért alapítvány NTP-INNOV-22 nyertes pályázatának keretében 
május 23-án az Őrségben jártunk diákjainkkal egésznapos szakmai tanulmány-
úton. Első állomásunk Őriszentpéter volt. Itt Dóka Ferenc plébános úr közremű-
ködésével megismerkedtünk az Árpád-kori templom történelmével és környeze-
tével. Ezután az újonnan megnyílt Őrségi Vadászati Kiállításhoz vezetett útunk. 
Itt a gyűjtő, Gömbös Mátyás személyesen tartott tárlatvezetést, melyet a gyerekek 
nagyon élveztek. Lehetőség nyílt a játékterem interaktív és fejlesztő játékainak 
kipróbálására is. Ezután az Őrségi Nemzeti Park Rezgőnyár tanösvényén sétál-
va ismerkedtünk a növény- és állatvilággal. Utolsó állomásunk Szalafő, Pityerszer 
volt. Itt minden gyerek Őrségi Perecet készített, melyet kemencében kisütöttek és 
elfogyasztottak. Végül idegenvezető segítségével a népi építészet jellemzőit ismer-
hettük meg. Tartalmas napot zártunk, sok élménnyel, ismerettel érkeztünk haza.

Landorné Török Rita
tanító, tehetségkoordinátor

A zsűri döntése értelmében a következő eredmények születtek: 

Énekelt vers kategóriában Földi Zalán (Kanizsai Dorottya 
Gimnázium, Szombathely) arany, Horváth Vanda (Olcsai-Kiss 
Zoltán Általános Iskola, Körmend) és Ritter Dóra Eszter (Béri 
Balogh Ádám Általános Iskola, Győrvár) ezüst, Bukits Gergő 
(Nagy Lajos Gimnázium, Szombathely) bronz minősítést szer-
zett. Az ítészek, méltán, különdíjjal ismerték el Szanka Emma, 
Molnár Sára, Fridik Éva és Havár Maja (József Attila Általá-
nos Iskola, Bácskertes) szívet melengető produkcióját.

Vers kategóriában az általános iskolások mezőnyében Am-
berboy-Kiss András (Árpád-házi Szent Margit Általános Is-
kola, Gimnázium és Kollégium, Kőszeg) és Pintér Kitti Pet-
ra (Gárdonyi Géza Általános Iskola, Sárvár) arany, Szijártó 
Szonja (Vasvári Általános Iskola) ezüst, Cirkl Csenge (József 
Attila Általános Iskola, Bácskertes) bronz minősítést szerzett. 
A középiskolások mezőnyében Horváth Boglárka, Csorba 
Bence (mindketten Kanizsai Dorottya Gimnázium, Szombat-
hely), illetve Teket Dóra Krisztina (Nagy Lajos Gimnázium, 
Szombathely) egyaránt arany minősítéssel térhetett haza.

Próza kategóriában Adamik Mátyás (Weöres Sándor Álta-
lános Iskola, Pápa) és Horváth Sára Bíborka (Zichy Antónia 
Általános Iskola, Ikervár) arany, Török Zsófia (Vasvári Ál-
talános Iskola), Hegyi Regina (Bajánsenyei Általános Iskola) 
ezüst, Lamp Olivér (Árpád-házi Szent 
Margit Általános Iskola, Gimnázium és 
Kollégium, Kőszeg) és Szakál Ábel (Ba-
jánsenyei Általános Iskola) bronz minő-
sítést szerzett. Bella Denisa (Dr. Nagy 
László Egységes Gyógypedagógiai Mód-
szertani Intézmény, Kőszeg) teljesítmé-
nyét különdíjjal ismerték el.

Az iskola aulájában Petőfi portréja 
mellett ma is látható az a vendégfal, 
amelyen a részvevők egy-egy aláírással 
jelezték, ők is részesei voltak a magyar 
irodalom gyöngyszemeit bemutató ver-
senynek.

Tóth Viktor

A Vasvári Általános Iskola vezetése és tantestülete kö-
szönetét fejezi ki azoknak a köztiszteletben álló szemé-
lyeknek, akik a zsűri vezetőjeként és tagjaként hozzájá-
rultak a verseny sikeres lebonyolításához.  Név szerint:

Erőss Rozália, középiskolai magyarnyelv- és irodalomtanár, 
színházi szaknevelő
Gergye Rezső, a Nagy Gáspár Művelődési Központ korábbi igaz-
gatója
Gulyásné Németh Eszter, mesterpedagógus, művészetek szak-
tanácsadó
Gyöngyösi Zsuzsanna, a Dr. Bendefy László Városi Könyvtár és 
Nagy Gáspár Művelődési Központ igazgatója
H. Nagy Katalin, Mesebolt Bábszínház alapító igazgatója 
Németh Ibolya, mesterpedagógus, magyar nyelv és irodalom 
szaktanácsadó
Nagy Attila, mesterpedagógus, magyar nyelv és irodalom szak-
tanácsadó
Pásti József, történelem-magyar szakos tanár, tanügyigazgatási 
szakértő, művelődési ház igazgató, a Magyar Kultúra Lovagja
Pilnay Sándorné, mesterpedagógus, művészetek szaktanácsadó
Süveges Gézáné, magyarnyelv- és irodalom tanár
Szabó Zoltán, zenetanár, a Vasvár Zeni Alapfokú Művészeti 
Iskola igazgatója

S, aki üdvözletét küldi:
Herczeg Tamás, színművész
Devecsery László, költő-tanár
Török Gábor, rendező
Farkas Tiborné, nyugdíjas tankerületi igazgatóhelyettes
Szilágyi-Varga Diána, tanár, a Népművészet Ifjú Mestere
Márffyné Horváth Henrietta, költő, novellaíró
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A Hegyhát is bekapcsolódott a 
Színházi Olimpiába

A vasvári előadások mellett négy nap alatt tíz hegyháti 
helyszínen is voltak előadások a Színházi Olimpia részren-
dezvényén, a Dunántúli Színjátszó Találkozón.
Az osztályteremtől, az óvodán át a művelődési házakig számos 
helyszín volt az előadások befogadója. A darabok közt bábszín-
házi előadások, monodrámák, vásári komédiák sorjáztak. Volt 
csecsemőszínház, ahol a legkisebbeket a mozgás, a gesztusok és a 
zene nyelvén nyerték meg a színészek a színháznak. Volt tantermi 
színház, ahol drámajátékok során kerültek közelebb a színházhoz 
és önmagukhoz a diákok. Számos helyen vendégül látták a játszó-
kat és a nézőket, így a színházi előadást közösségi esemény váltot-
ta. Kámban sült krumpli és tejfölös túró, Gersekaráton palacsinta, 
Andrásfán házi sütemény és pörkölt, Bejcgyertyánoson fánk várta 
a színészeket, a közönséget. Több helyen kiállítással is készültek a 
színházi eseményre. Gergye Rezső főszervező minden helyszínen 
hangsúlyozta: a Magyarországon megrendezett Színházi Olimpia 
egyik legfőbb erénye, hogy ugyanolyan fontos számára, hogy a fő-
város mellett a legkisebb településre is juthasson színházi előadás. 
Ennek ékes bizonyítéka volt a hegyháti színházi sorozat, több mint 
tíz helyszínnel. A programsorozat azonban nem ért véget.

Június 17-én, szombaton 19 órakor a Soltis Lajos Színház 
Tündérszép Ilona és Árgyílus Királyfi az olimpiai ajánlat. 
A meseelőadás kicsiknek és nagyoknak egyaránt szól Nagy 
Zsuzsi rendezésében a Békeház udvarán. Ugyancsak itt 
19:45 -től a Vasvári Játékszín Egyesület lép színre Az ello-
pott kakas vásári komédiájával. A napot 20:30-tól a Muzsi-
kás együttes koncertje és táncháza zárja. A rendezvényekre 

a belépés díjtalan.

Vasvári szakmai napon összegezték 
a színitalálkozó tapasztalatait

A 10. Színházi Olimpia Dunántúli Színházi Fesztiváljának tapasztalata-
it szakmai napon összegezték a Békeházban május 24-én. A 10. Színházi 
Olimpia még bőven tart, ahogy az olimpia részeként megszervezett Du-
nántúli Színházi Fesztivál is, amelynek szakmai vezetője, Gergye Rezső 
szakmai értékelésre, helyzetelemzésre és találkozásra hívta a Celldömölk–
Vasvár–Vép „tengelyen” zajló kulturális események szereplőit.

A fesztivál szervezőit Nagy Gábor, a Soltis Lajos Színház igazgatója mutatta be, 
majd Éles Krisztina, a Nemzeti Művelődési Intézet Vas Vármegyei igazgatója is kö-
szöntötte a megjelenteket élő telefonos üzenetben. A színjátszás, a színpadi lét, a szín-
ház közösség építő, fejlesztő erejéről felkért előadók beszéltek. Volt az előadók közt 
színi társulat vezető, színész, polgármester, illetve fogadóhelyszínek házigazdái, köz-
művelődési, közösségszervező szakemberek. A 10. Színházi Olimpia és a Dunántúli 
Színházi Fesztivál és Találkozó kölcsönhatásairól Gergye Rezső beszélt.

A szakmai vezető hangsúlyozta: nemcsak maga a fesztivál, hanem a szakmai talál-
kozó is hozzájárult ahhoz, amiben ő maga évtizedek óta hisz, azaz a kapcsolatépítés, 
a tolerancia erősítése. A mostani együttműködés is igazolta: a közös célok és a közös 
munka a legkülönbözőbb habitusú és világlátású embereket is képes összekovácsolni. 
A Színházi Olimpia és a Dunántúli Színházi Fesztivál ezen a téren is kapukat nyitott meg. A híre pedig olyan településeket is meg-
mozgatott, ahova ezúttal nem jutottak el előadások. A sajtóbeszámolókat olvasva újabb és újabb települések kaptak kedvet a befo-
gadáshoz vagy épp a színjátszáshoz. A jövőben ez is feladatot ad majd a szakmai stáb munkatársainak. A szakmai napot Gergyéné 
Szakály Georgina, a Dunántúli Színházi Fesztivál projekt asszisztense szervezte.

Kincskereső kisködmön
Az Apnoé Zenekar által bemutatott Kincske-
reső kisködmön című mesés zenejáték szintén 
a színházi fesztivál jóvoltából került Vasvárra.

Fotó: Laki László
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Hogyan tudja összeegyeztetni az államtitkári teen-
dőket a térség országgyűlési képviselői, valamint a minisz-
terelnöki biztosi feladatokkal?

- Nagyon fontos az időgazdálkodás, emellett szükségesek 
a jó kollégák is. Hasonló szituációban már voltam kétszer, 
mivel ez a harmadik alkalom, hogy államtitkári feladatra 
kapok felkérést. Ez a pozíció azonban különbözik minden 
eddigitől, mert most a kezdetektől nekem kell egy új struk-
túrát, egy új államtitkárságot felállítanom ráadásul nem egy 
ciklus elején, hanem közben. Jelenleg is alakítjuk a főosztá-
lyokat, az osztályokat, kiválasztjuk a helyettes államtitkárt, 
a többi vezetőt, de eközben az ügyek folyamatosak. Olyan, 
mintha egy mozdonyt menet közben vennénk át és válasz-
tanunk kellene kalauzt, mozdonyvezetőt, miközben még a 
síneket is kicseréljük. Az elmúlt három hónapom nagyon 
intenzív volt, mert még nem voltak munkatársaim, de már 
egy vízközmű szolgáltatásra vonatkozó törvényt végig kellett 
vinnem a parlamenten és számos kormányelőterjesztést is 
előkészítettem. Mindemellett el kell látnom a miniszterelnö-
ki biztosi, valamint a választókörzeti feladataimat is. Ehhez, 
mint említettem: nagyon szigorú időbeosztás szükséges. De, 
mint a példa is mutatja, a választók úgy ítélik meg, hogy ezt 
eddig is teljesítettem. A sürgőst a halaszthatótól, a fontost a 
kevésbé fontostól meg kell különböztetni, a döntéseknél pe-
dig ott kell lenni. Természetesen ahhoz, hogy ezt az ember 
bírja, nem folyhatnak egybe a napok. Különösen ügyelnem 
kell arra, hogy a vasárnap különbözzön a többitől. Még ak-
kor is, ha természetesen a rendezvények gyakran esnek erre 
a napra. Van, mikor a regenerálódás a kerti munkát vagy a 
zenét jelenti.

Államtitkárként mi a feladata? 

- Ez egy olyan ágazat, amely minden magyar embert 
érint, mivel a vezetékes ivóvízszolgáltatás szinte százszáza-
lékos Magyarországon. Az édes víz egyre fontosabb lesz az 
életünkben. Földük kétharmadát sós víz borítja, a vízkészle-
tek csupán három százaléka édes víz. Ennek kétharmada jég, 
így az összes víz egy százaléka alkalmas fogyasztásra, ezért is 
nagy kincs A víz nem csak a távoli földrészeken értékes, ha-
nem nálunk is, ugyanis tavaly nyáron sajnos már megéltünk 
az országban párszor vízkorlátozást. A feladatom az, hogy 
ezt az ágazatot felügyeljem. A magyar vízipari szakemberek 
kiválóak, a világ számos pontján részesei a fejlesztéseknek, 

technológiai újításaink jelennek meg a víztisztítás és szenny-
víztisztítás területén is. Magyarország versenyképes termékei a 
vízipari rendszerek. A fő feladatom az ivóvíz ellátást és szenny-
víz tisztítást végző cégek felügyelete. Sokk-szerűen érte ezeket a 
cégeket az energia áremelés. Nagyon sok állami, önkormányza-
ti szolgáltató – 38 van egyébként – került nehéz helyzetbe. Az 
én feladatom a helyzetük konszolidálása, egy állami integrációs 
folyamat elindítása. A törvény lehetővé teszi, hogy ezt az ön-
kormányzati kötelezettséget - a közmű és működtető vagyonnal 
együtt – a helyi önkormányzatok átadják az államnak. Ennek a 
folyamatnak a levezénylése tartozik hozzám. Emellett elindítunk 
egy nagyszabású rekonstrukciós programot. Ma minden kiter-
melt negyedik liter ivóvizet elveszítjük csőtörések, szivárgások 
miatt. A hálózati veszteség 25 százalék körüli, így a rendszereket 
meg kell újítani. Emellett feladatom egy mainál méltányosabb, 
igazságosabb díjrendszer kialakítása, ugyanis hazánkban 1000 
féle vízdíj van. A cél, hogy egy legyen. Fontos, hogy ráirányítsuk 
a figyelmet a víz értékeire és felelősséggel kell gondolkodnunk 
róla. A takarékoskodás meghatározó. 

Mennyit van Budapesten?

- A hét első felében a fővárosban vagyok, az elmúlt idősza-
kokban még kellettek a csütörtökök is. A hétvégén természete-
sen itthon élek. Ha lesz minden feladatra megfelelő vezető, akkor 
könnyebb lesz a dolgom. Ez már valóban csak napok kérdése. 

Hogyan látja az energiaárakat a jövőben? 

- Az energiaárak csillapodtak, de a háború előtti díjakhoz 
nem fognak visszatérni. A legfontosabb: a pazarlásokat meg kell 
szüntetni. Mint említettem: ezen is dolgozunk.

sna

V. Németh Zsolt 25 éve országgyűlési képviselő, 
2010-től a Vidékfejlesztési, majd 2014 és 2018 kö-
zött a Földművelésügyi Minisztérium államtitkára 
volt. Tavaly óta a magyar életmód és nemzeti érté-
keink védelméért felelős miniszterelnöki biztosként 
dolgozik. Idén, év elején jelentette be a kormány, 
hogy önálló államtitkárság felel a víziközmű ágazat 
megerősítéséért. Az Energiaügyi Minisztériumban 
megalakuló új szervezeti egységet V. Németh Zsolt 
vezeti, aki immár harmadszorra is államtitkári  
kinevezést kapott.

Kincs az édes víz
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VASVÁR  N É P F O I SKO LA  j ú n i us i  h í r e i :
„Építs házat, művelj kertet, teremts jövőt vidéken”

Iroda: 9800 Vasvár, Kossuth L. u. 8.
Honlap: www.nepfovasvar.hu

Facebook: https://www.facebook.com/vasvar.nepfoiskola
Instagram: https://www.instagram.com/vasvar.nepfoiskola

SZENT IVÁN ÉJI FILMVETÍTÉS 
A BÉKAHÁZ UDVARÁN

Dátum: 2023. június 23. péntek 19:00 órától 
Helyszín: Vasvár, Békeház udvara

Mindenkit szeretettel várunk Szent Iván éjszakáján egy közös filmnézésre a 
Békeházban. 

A részletekért kövessék a népfőiskola facebook oldalát.

ÍZES VIDÉK GASZTROMŰHELY
PROGRAMJAI

Az Ízes Vidék Gasztroműhely programjai mind regisztráció kötelesek, regisztrálni 
a Vasvár Népfőiskola honlapján, illetve a facebook eseményeknél lehetséges.

Hagyományos ízek - 
Tradicionális húzott rétes

Dátum: 2023. június 10. (szombat) 9 óra
Helyszín: 9825 Oszkó, Rákóczi u. 51. 
Ízes Vidék Gasztroműhely
A paraszti ünnepek nélkülözhetetlen süte-
ménye volt. Az 1700 évek közepétől készítik, 
a 20. század elejére országosan elterjedt.
Hajszálvékonyra húzott, ropogós tésztarétegek, gazdagon töltelékkel, aranybar-
nára sütve. A jó rétest mindenki szereti!
Mentsük meg és tanuljuk meg minél többen a lassan feledésbe merülő vidéki 
házi húzott réteskészítés titkát. A tésztakészítés fortélyait, a töltelék sokféleségét.
–Édes vagy sós? –Hogyan nyújtsuk? –Hogyan tekerjük? –Mikor nem szakad el 
a tészta? –Hogyan süssük ropogósra?
Élményprogramunkon mindenki készít, kóstol és természetesen csomagolhat is 
az elkészült finomságokból.
Oktató: Séfelné Horváth Ilona, A kurzus időtartama: 3,5 óra
Részvételi díj: 11.500,- Ft/fő
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Örökség
A székesfehérvári Örökség Csoport egy "supergroup", 
mely több színház játszóiból állt össze erre a darabra. 
Schwechtje Mihály művében olyan fontos társadal-
mi problémákkal találkoztunk, mint a kivándorlás, a 
mélyszegénység drámaian és humorral. Az előadás a 
művelődési ház színházi előadásaként volt látható.

Világvégre volt 
Kiss Ádámmal

A vasváriak engedték Kiss Ádám humoristá-
nak, hogy egy órára kiszakítsák őket a vilá-
gukból. A Világvégre című előadáson beiga-
zolódott, hogy a nevetés a legjobb vakcina.

Vasvári Könyvtár és 
Művelődési Központ hírei

2023. június
Színház
A Felnőtt Színházi bérlet befejező darabját június 2-án láthatták a színházsze-
retők a Szabad Színház előadásában Mesteremberek címmel.
-"Két héttel ezelőtt is ezt mondta...két héttel ezelőtt is szombatot mondott!!!..."
-"Hmmmm- ezt mondtam volna...?!"
Ugye mindenkinek ismerős ez az ún. "mesteremberekkel" folytatott párbe-
széd? Ugye másokkal is előfordult már -építkezésen kívül is-, hogy úgy nézték 
madárnak, mintha ez volna a világ legtermészetesebb dolga? Ilyenkor a leg-
többen csak állunk, hol megsemmisülve, hol szalonképtelen helyzeteket fon-
tolgatva... aztán egyszer csak tényleg kijövünk a sodrunkból...
Ezúttal korunk felborult szakmai értékrendszeréről és az emberek közötti 
kapcsolatokról mesélt a Szabad Színház társulata. Igazi helyzetkomikumok-
ra épített katasztrófaszínházi élményt láthatott az, aki eljött megtekinteni az 
előadást!
Gyereknap 
Város Város Gyermeknapi programja június 3-án 15 órakor kezdődött a Mű-
velődési Központ melletti Rendezvénytéren. A Vasvári Általános Iskola diák-
jainak és tanárainak előadása mellett Szép Bence bűvészprodukcióját tekint-
hették meg e programra érkezők.Darts bemutató, arcfestés, légvárak várták az 
ünnepelt kicsiket és nagyokat a sok finomság mellett!
Ugyanezen a napon Benkő Ildikó „Nőnek lenni jó!” című beszélgetéssel egy-
bekötött előadásait hallgathatta meg az érdeklődő közönség a nőket érintő 
testi és lelki problémák megoldásáról a művelődési központban.
Június 15.
A Dunántúli Színházi Fesztivál 
folytatásaként a Soltis Lajos Szín-
ház előadásában 10.30-tól Nagy 
Orsolya művét, a Héraklész és a 
Slepp tárgyanimációs előadást lát-
hatjuk Bora Levente rendezésében.
A darab egy mitologikus fürdő-
szobai kalandozás gyerekeknek, 
és gyereklelkű felnőtteknek, életre 
kelt zuhanyrózsával, öblítős flakonokkal és törülközőkkel, hamisítatlan görög 
hangulattal és sok-sok zenével!

Az előadást 10 éves kor feletti nézőknek ajánljuk! A belépés díjtalan!
Június 17.
A Vasvári Tűzoltó Egyesület 140. évfordulójának ünnepségének helyszíne lesz 
a Nagy Gáspár Művelődési Központ.
Június 20.
Véradás helyszíne lesz a Nagy Gáspár Művelődési Központ. Várjuk az önkén-
teseket, akik fontosnak érzik, hogy beteg embertársaink gyógyulását előse-
gítsét!
Minden szerdán délelőtt 9-12 óra között várjuk a 0-3 éves korúakat és szülei-

ket a Babák könyvtára programjaira a Bendefy Könyvtárban.

Program előzetes:
Augusztus 5. a már hagyományos Gasztro 
Fesztiválra invitáljuk Önöket a vasvári Ren-
dezvénytérre és a Nagy Gáspár Művelődési 
Központba. Ne feledjék, érdemes eljönni!! 

Sok meglepetéssel várjuk Önöket!

Fotó: Laki László
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Svájcban járt a Kalinkó
A zürichi Magyar Iskola vendége volt 
a Kalinkó Népdalkör április közepén. 
Még hét évvel ezelőtt készítettek egy, 
a magyar népzenei dialektusokat fel-
dolgozó összeállítást. Ezt most felújí-
tották és bemutatták egy interaktív 
foglalkozás keretében a svájci magyar 
iskolában. A diákok a Kárpát-me-
dence nagy földrajzi tájegységeivel, 
és ezek sokszínű kulturális értékeivel 
ismerkedhettek meg a találkozón.

„A zürichi program megszervezésében 
sokat segített az Oszkóból származó és a 
Svájci Magyar Ház Alapítványnál jelenleg 
ösztöndíjas Zágorhidi Czigány Sebestyén” 
-kezdett a zürichi kaland elmesélésébe 
Bozzai Nóra együttesvezető. Részletezte: a 
népdalkör még a huszadik születésnapján 
határozott úgy, hogy népdalokon és más 
kulturális jellemzőkön keresztül egy ösz-
szeállítás keretében bemutatják a Magyar 
Népzenei Dialektusokat a gyermekeknek. 
Elkészítettek egy népdalokat, népszoká-
sokat, tájegységek ételeit, nyelvjárási sajá-
tosságokat, népi öltözeteket bemutató in-
teraktív foglalkozást óvodások és általános 
iskolások részére. A műsor hét éve debü-
tált, akkor hegyháti iskolákba, óvodákba, 
táborokba „tájoltak” ezzel, a foglalkozás 
nagy népszerűségnek örvendett gyerme-
kek körében. Ám már régóta érlelődött az 
ötlet, hogy szerették volna a Hegyhát mel-
lett elvinni mindezt az „élménytanítást” a 
határon túlra is. A zürichi hétvégi magyar 
iskola Zágorhidi Czigány Sebestyénnek 
köszönhetően egy lehetséges célként szere-
pelt ebben, a cél pedig az együttműködés-
nek köszönhetően végül megvalósulhatott 
az iskola egyik termében, ahol több osz-
tályból gyűltek össze a magyar gyermekek, 
közel harmincan.

 „Az, hogy hány tájegységi blokk van, 
azt a különböző magyar népzene-kutatók 
másképp értelmezik. Mi Bartók Béla fel-
osztását vettük alapul. Így Moldva, Erdély, 
a Felföld, az Alföld és a Dunántúl területe-
inek népi kultúráját dolgoztuk fel földrajzi, 
népviseleti szempontból és természetesen 
népdallal. Egy-egy adott területre jellemző 
népdalt választottunk, ami például Erdély 
esetében különösen nehéznek bizonyult a 
gazdag anyag miatt. Végül mezőségi dalt 
énekeltünk, erről a tájegységről választot-
tunk. Egy-egy ruhadarabot, viseletet is be-
mutattunk a gyermekeknek, a gasztronó-
mia megismertetésére, nyelvi, nyelvjárási 
vonatkozású dolgokról ugyancsak beszél-
tünk. A diákok kérdésünkre elmondták, 

ki honnan került Svájcba. Sokan Erdély-
ből, de többen az Alföldről és a Felföldről 
is érkeztek. Érdekes volt látni, hogy a jobb 
élet reményében milyen messze kerültek a 
családok egykori hazájuktól. A Kalinkó így, 
a foglalkozással tulajdonképpen az elszár-
mazottak után vitte a kultúrájukat. A züri-
chi iskolába egyébként elsőtől nyolcadikig 
járnak a diákok, de ottlétünkkor csak az 
1-6. osztályosok tudtak részt venni a fog-
lalkozáson, a felsőbb osztályokba járóknak 
betegség miatt kellett távol maradniuk” 
-fűzte tovább a szót Bozzai Nóra.

Arról is beszélt: a vasvári népdaléne-
kesek azt tapasztalták, hogy a gyermekek 
nagyon érdeklődők voltak. A különleges 
nyelvjárású szavak felsorolásánál jól gon-
dolkodtak, ügyesen kitalálták, mit jelent-
hetnek ezek a régi népi kifejezések, még 
ha nem is ismerték őket. A kalinkósok 
természetesen „kalinkósan”, szép népvi-
seletükben mentek az iskolába, amelynek 
igazgatója meg volt győződve róla, hogy 
a vasváriak nem célirányosan, hanem egy 
turné keretében látogattak el hozzájuk. El 
is gondolkodtak az igazgató kijelentése mi-
att, hogy a jövőben több magyar iskolát is 
érdemes lenne felkeresniük Európában az 
összeállítással. De ehhez pályázati forrást 
kell találniuk, hiszen ezt nem lehetne más-
képp finanszírozni. A svájci út is részben 
saját finanszírozásban valósulhatott meg. 
A Vasvár Népfőiskola is segített, a buszokat 
biztosították, a Vasvári Önkéntes Tűzoltó 
és Polgárőr Egyesület pedig, akinek hagyo-
mányőrző szekciójába olvadt be a népdal-
kör, az útiköltséghez járult hozzá. Az étke-
zést, a szállást mindenki saját maga fizette.

„A négy napos kiruccanás rövidke, de 
tartalmas volt. A bemutató mellett fértek 
városnézések, hegyi túrák is a programba. 
Amúgy is összetartó a Kalinkó közössége, 
amit még inkább megerősített és új inspi-
rációkkal töltött meg a svájci utazás” -zárta 
beszámolóját Bozzai Nóra.

Pogács Mónika

Átadták a Nagy Gáspár 
Irodalmi és Művészeti- 

-díjat Bérbaltaváron
A Nagy Gáspár Irodalmi és Művészeti Díjat 
a Kossuth-díjas költő emlékházának pajtá-
jában adták át május 6-án. Az elismerést 
Kiss Iván grafikus. rendező, forgatóköny-
víró, tervező kapta. Köszöntőt mondott 
Némethné Beczők Bernadett, Bérbaltavár 
polgármestere és Pelyach István, a Nagy 
Gáspár Alapítvány kuratóriumának elnö-
ke A díjat átadta Papp Endre főszerkesz-
tő, József Attila-díjas irodalomtörténész, 
kritikus, és Sigmond Bertalan Budakeszi 
alpolgármestere. Orosz István grafikus-
művész által írt méltatást Papp Endre, a 
Hitel főszerkesztője olvasta fel. Az ünnepi 
perceket a "Töretlen gerincek kopogtatása" 
című irodalmi összeállítás vezette fel, ame-
lyet Nagy Gáspár műveiből Lázár Csaba, 
Kazinczy-díjas színművész, rendező, rádi-
óbemondó állította össze. Közreműködött 
Négyessy Katalin csellóművész. A program 
a Nemzeti Kulturális Alap támogatásával a 
Kárpát-medencei Kultúrpajta és Tündér-
kert Hálózat program keretében jött létre. 
A rendezvény támogatói mások mellett 
Vasvár Bérbaltavár és Nagytilaj önkor-
mányzatai voltak.

Pajtarendezvényekre 
várják az érdeklődőket
Zene és irodalom címmel programsoro-
zatra várja az érdeklődőket a Nagy Gáspár 
Alapítvány Bérbaltavárra, a Nagy Gáspár 
Emlékház Pajtájába. A pajtarendezvények 
sorában szerepel június 17-én, szom-
baton 17 órától egy népzenei koncert a 
Muzsikás Együttes és Petrás Mária közre-
működésével. Augusztus 26-án 15 órától 
ismét Népzenei Koncert és irodalmi ösz-
szeállítás sorakozik a programkínálatban: 
a Harangláb Népzenei Együttes és Szabó 
András előadóművész tolmácsolásában 
moldvai népzene és a határon túli magyar 
irodalom remekei hangzanak majd a ren-
dezvénypajtában. Az eseménysorozat a 
Nemzeti Kulturális Alap támogatásával, a 
Kárpát-medencei Kultúrpajta és Tündér-
kert hálózat program keretében valósul 
meg.
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A Herman Ottó Szakközépiskolában végzett vadgazdálkodá-
si technikus szakon. Majd a Szombathelyi Erdészetnél dolgozott, 
eközben pedig elvégezte az erdésztechnikusi képzést. Ezt kiegé-
szítve tette le a lakott-területi fakitermelő vizsgát. Húszas évei 
derekán otthagyta erdészeti munkáját, hogy körbebiciklizze Ma-
gyarországot.

Honnan jött az ötlet ehhez a döntéshez?

- Úgy éreztem, többet akarok látni az országból. A tesómnak, 
Péternek volt egy sima, nem komoly felszereltségű biciklije, az-
zal vágtam neki a túrának. Korábban sohasem kerékpároztam, de 
Szép kártyával rendelkeztem és előre lefoglaltam a szállásokat. A 
több mint egy hónap alatt szinte mindenütt jártam, leginkább a 
Pilis vidéke és az alföldi tanyavilág tetszett. Mátrában eltörött a 
váltóm, de ezen kívül nem voltak technikai fennakadásaim.

Az országtúrát külföldi út és terepbiciklizés követte.

-  Az első sátrazásom Szlovéniában volt, majd Olaszországban 
a Dolomitoknál Ausztrián keresztül, hazafelé vettem az irányt. A 
bizonytalanság zavart leginkább, az, hogy kiszámíthatatlan, mi-
kor, hova érek. A hegyek láttán kedvet kaptam a hegymászáshoz, 
majd jött a terepbiciklizés. Annyira jó formában voltam, hogy 
munka előtt és munka után is kimentem az erdőbe ugratni. Jár-
tam komoly versenyekre, 10 év alatt nem törött el semmim, pedig 
volt, hogy 12 méter magasságból ugrottam le biciklivel. Terep-
biciklizésnél mindent meg tudtam csinálni. Ennek kapcsán van 
bennem hiányérzet, mert a cél előtt elcsúsztam és nem lett meg az 
országos dobogó. Majd jött a hegyek meghódítása. Először a Rax-
ra mentem motorral, majd feltúráztam a hegyre. De motorral el-
mentem Romániába, Svájcba, Szlovéniába, Szerbiába, Boszniába, 
Horvátországba, ahol szintén kerestem a magaslatokat. Volt, hogy 
24 órákat nem aludtam: vezettem, másztam, hazavezettem. Meg-
szabtam magamnak, hogy napi 1000 forintot költhetek.

Nem tartott semmitől a túrák során?

- Nem vagyok ijedős típus. Egyszer Romániában átszúrták 
a kezem, pénzt akartak tőlem, s elővették a kést. Átszúrt kézzel 
hazavezettem Vasvárra, ahol Kránitz doktornő kezelte a sérülést. 
Ciprusra repülővel mentem, de ott olyan influenzás és lázas let-

Két keréken szép az élet, vallotta hosszú éveken keresz-
tül Takács Gábor, akiről elsősorban - korábbi - terep-
kerékpáros ugratásai, biciklis és motoros túrái jutnak 
az emberek eszébe. Több, mint három éve azonban az 
adrenalint a veszélyes fák kivágásában találta meg.

tem, hogy nem tudtam teljesíteni az elképzeléseimet. Albániában 
pedig egy tisztáson felállított sátorban rám találtak az óriási pász-
torkutyák, akik valóban nem bántanak, ha sátorban vagy, csak 
veszettül ugatnak. De volt, hogy Svájcban egy nap alatt másztam 
fel egyedül 4000 méter magasra, s már tudom, hogy milyen a ko-
moly hegyibetegség.

Immár házas emberként változott az életszemlélete?

- Nászúton a feleségemet elvittem motoros országtúrára a 
gemenci erdőtől a Kékestetőn át az ország legkeletibb pontjáig. 
Majd az egyéves házassági évfordulónkon Balkán túrára mentük 
Mostarba, az albán tengerpartra és Montenegróba, a Kotori-öböl-
höz is. Németül beszélek, az angol pedig ragad rám, így könnyeb-
ben megoldom a problémákat. Nyilván a megváltozott magánéle-
ti élethelyzetem miatt is váltottam a vállalkozás felé.

Hogy találta ki, hogy veszélyes fakivágás lesz a munkája?

- Jött a covid. Sajnos nem tudtam eleget külföldre járni, ezért 
elkezdtem hobbiból fára mászni. Ebből jött aztán az ötlet: 2020 
februárjában saját vállalkozást indítottam. Azóta ez a munka az 
életem. Mottóm: a „majd” a tett halála, s így inkább mindent 
azonnal megvalósítok, ezt a vállalkozást is. Még a legnagyobb 
lezárások idején is rengeteg munkám volt. Nagyon izgalmas és 
felelősségteljes egy hatalmas fa lebontása, ez sok adrenalint ad.

Mit jelent Önnek Vasvár?

- A feleségem szombathelyi, de fel sem merült, hogy elköltöz-
zem Vasvárról. Itt mindenütt ismerős arcokat látok. A felmenőim 
is innen származnak. Itt érzem magam itthon.

Gábor felesége, Takácsné Zséder Anita hozzáfűzte, hogy Gá-
bor a „fűrészes” Takács Ernő bácsi unokája. Míg a bütykölés, 
szerelés, bármilyen fizikai tevékenység elvégzése pedig Gábor 

és Péter édesapjára volt jellemző.

Ők mindannyian vasváriak voltak, az ő örökségük él tovább 
fiaikban.

A két keréktől a fák tetejéig
Egy ismeretlen ismerős: Takács Gábor
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Hírek a zeneiskolából
A tavasz folyamán javában zajlottak az alapfokú művészeti iskolák szakmai 
versenyei, melyeken a Vasvári Zenei Alapfokú Művészeti iskola diákjai is tevé-
kenyen részt vesznek. A megmérettetések számunkra már tavaly novemberben 
megkezdődtek, indításként egy országos versenyen vettünk részt.

Országos szaxofon verseny
Rába Hanna 7 éve, a vasvári zeneiskola rábahídvégi telephelynek indításakor kezdett el 
szaxofonozni. A kezdetek óta magas szinten teljesítő tanulónk a korábbi években már 
megmérettette tudását - két alkalommal részt vett a Veszprémi Regionális „Szűcs József 
Fafúvós versenyen (2018 - bronz minősítés, 2020 – ezüst minősítés), de a nagy szakmai 
kiteljesedés az idei tanévben mutatkozott meg.

Tanulónk 2022 novemberében részt vehetett a szaxofonosok országos versenyén – ez a 
rendezvény, melynek a Pomáz ad otthont három évente kerül megrendezésre. A két napos 
megmérettetésen Hanna kiválóan teljesített, s bár dobogós helyezést nem sikerült elérnie, 
a szakmai zsűri dícsérő szavakkal értékelte szaxofonosunk teljesítményét, sőt azt is elárul-
ták, hogy a pontszám alapján dobogóközeli helyen végzett.

Gratulálunk Hannának, valamint tanárának, Karvalics Lorettának, további szép 
sikereket kívánunk a következő versenyekhez.

VI. Veszprémi Regionális „Szűcs József” Fafúvós Verseny
Ez évben került megrendezésre a VI. regionális „Szűcs József ” fafúvós verseny. A megmé-
rettetést évente megszervezi a helyi Csermák Antal Zeneiskola, de egyik éven a fuvolisták, 
klarinétosok és a szaxofonosok versengenek, a másikon pedig a furulya, oboa és a fagott 
szerepel a műsoron. Idén az utóbbi volt terítéken. Iskolánkat Bozzai Anna furulyás kép-
viselte - Gyöngyössy Anna növendéke EZÜST minősítést ért el a Veszprémi Szűcs József 
fafúvós versenyen. Gratulálunk!

Sistrum Zenei Versenyek
Évek óta a Szombathelyi Bartók Béla Zeneiskola a szervezője a „Sistrum 
Zenei Versenyek” elnevezésű regionális programsorozatnak. A január 
31- e és március 18 –a között megtartott versenyeken a vasvári zeneis-
kola 11 tanulója vett részt, a következő eredmények születtek:
Rába Hanna – szaxofon ARANY minősítés, tanára: Karvalics Loretta
Galambos Nóra – fuvola EZÜST minősítés, tanára: Gyöngyössy Anna
Kupó Fanni – zongora EZÜST minősítés, tanára: Farkas Anikó
Lantos Kornélia – fuvola EZÜST minősítés, tanára: Gyöngyössy Anna
Pók Odett – klarinét EZÜST minősítés, tanára: Karvalics Loretta
Szabó Csenge – klarinét EZÜST minősítés, tanára: Karvalics Loretta
Bozzai Anna – furulya BRONZ minősítés, tanára: Gyöngyössy Anna
Bozzai Zsolna – furulya BRONZ minősítés, tanára: Gyöngyössy Anna
Szabó Ádám – zongora BRONZ minősítés, tanára: Balázs Zita
Szatmári Emese – fuvola BRONZ minősítés, tanára: Gyöngyössy Anna
Vinkelbauer Vivien – klarinét BRONZ minősítés, tanára: Karvalics Loretta

A Sistrum Zenei Versenyekre 9 vármegye zeneiskoláiból érkeztek tanulók. Bár hivata-
losan nem készül ilyen jellegű statisztika, az eredmények ismeretében összehasonlítottam 
a Vas Vármegyei zeneiskolák teljesítményeit.  Nyolc vasi zeneiskola képviseltette magát, a 
házigazda intézmény után a miénk volt a legnépesebb delegáció. A képzeletbeli éremtáb-
lázaton a vasvári csapat a Szombathelyi Bartók Béla Zeneiskola és a sárvári Koncz János 
Alapfokú Művészeti Iskola mögött, az előkelő harmadik helyen végzett! Versenyzőinknek 
és a felkészítő tanároknak gratulálunk!

II. Gróti Fafúvós Találkozó
A Zalaszentgróti Erkel Ferenc Alapfokú Művészeti Iskola szervezésében április 4-én került 
megrendezésre a II. Gróti Fafúvós Találkozó, melyen 4 megye 9 zeneiskolájából érkezett 
növendék mérette meg magát. A vasvári zeneiskolát hét tanuló képviselte. 
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Akit vonz az út
Kiss József Attila: Országút, vigyél haza! című köteté-
nek bemutatóját tartották május elején a művelődési 
központban. A beszélgetőpartner az a Kiss Gábor volt, 
aki egyrészt az intézmény művelődésszervezője, más-
részt pedig a könyv szerzőjének a fia.

Kiss Gábor kiemelte: fontosnak érzik, hogy a város lakó-
inak teret adjanak. Ilyen ez a kötet is, amely több évtized ka-
mionozásának történetét mutatja be. Megtudtuk a szerzőről, 
hogy a teherautózás már a honvédségnél megkezdődött, amit 
28 év külföldi kamionozás követett. Kiss József Attila megje-
gyezte: nem szakma volt ez, hanem hivatás. A lóerők megszál-
lottjai a kamionosok. Az író irodalmi igénnyel írja meg könyvében, például ahogy látja a téli éjszakban a kis falu fényeit, s az 
élmény által hazakívánkozik. Egy ujjal tud csak gépelni, így egy ujjal írta be a 316 ezer szót, ami a gondolatai körül forgott. A 
kötet megírásába azért kezdett, mert covid idején nem lehetett kimenni, s hasznosan akarta tölteni az időt. „Egy-két történe-
tet meg kellett írni”, mondták azok, aki csak kívülről láttak kamiont. Volt, hogy fél évig rá sem bírt nézni a kéziratára, de aztán 
új erőt vett magán és két év alatt készen lett a könyv, amit magánkiadásban jelentetett meg. A szövegben a kollégái történetei 

is fellelhetők. Hangsúlyozta: nem a szakmának írt. A könyvben szerepel, amikor 
beállt a sor és egymásba rohantak a kamionok vagy amikor egy óriási görögke-
leti papot szállított óriás bőröndjeivel Athén felé. Mutogattak, amit a szakmában 
úgy hívnak: „eltáncolták”. Beavatott technikákba, fuvarozási praktikákba. Meg-
tudtuk, hogy engedélyt kellett kérni a 100 Folk Celsiustól, hogy a daluk címét 
felhasználhassa a könyv címének, emellett tördelőszerkesztőt, korrektort kellett 
keresni. A könyv borítóján látható képeket Pasics Zsolt készítette. Mint mondta: 
40 tonnás kamionnal nyomják, akkor sem ír újabb kötetet. Így a mostanit for-
gassuk, olvassuk szeretettel!

Fotó: Laki László 

Dévay Géza Kórustalálkozó
Hosszú évek óta hagyomány, hogy májusban 
kórusok találkoznak városunkban és szebbnél 
szebb zeneművekkel kápráztatják el a hallgató-
ságot és egymást. A rendezvény Dévay Géza, 
egykori karnagy nevét és szellemiségét viseli. 
Idén is az ő tiszteletére tartottak Vasváron szín-
vonalas kórustalálkozót.

A találkozón részt vett a Canto Excolo Kama-
rakórus, Szentgotthárd Város Vegyeskara és 
a Vasvár Városi Kórus, amelyet Farkas Anikó 
vezényelt. A résztvevők óriás tapsot kaptak. A 
rendezvény végén az összes kórus közösen elé-
nekelte Palestrina Jesu rex admirabilis című 
művét.

Fotó: Varga István

Eredményeink:
Lantos Kornélia – fuvola ARANY minősítés, tanára: Gyöngyössy Anna
Rába Hanna – szaxofon ARANY minősítés, tanára: Karvalics Loretta
Pók Odett – klarinét EZÜST minősítés, tanára: Karvalics Loretta
Szabó Csenge – klarinét EZÜST minősítés, tanára: Karvalics Loretta
Szatmári Emese – fuvola EZÜST minősítés, tanára: Gyöngyössy Anna

A versenyen felkészítőink, Gyöngyössy Anna és Karvalics Loretta felkészítő ta-
nári különdíjban részsültek, Farkas Anikó tanárnő zongorakísérői különdíjat 
kapott! Gratulálunk!

Herényi Virágút
Iskolánk fúvószenekara, a Vasvári Ifjúsági Fúvószenekar idén is meghívást kapott 
a szombathelyi Herényi Virágút programjára. A csapat az események nyitókon-
certjét adta a Tulipán utcai színpadon.

A zenekarnak közreműködött a Színházi Olimpia/ Dunántúli Színházi Fesz-
tivál vasvári megnyitóján. Pünkösd vasárnapján a zalaszentgróti fúvószenekari 
találkozón vett részt, emellett a nyár elejére néhány falunapi programra is meg-
hívást kaptunk. A Vasvári Ifjúsági Fúvószenekar idén ünnepli megalakulásának 
20. évfordulóját, már zajlanak az előkészületek egy nagy nyári ünnepi koncertre.

ZENÉS FILMKLUB
Intézményünk Zenés filmklub néven egy új programsorozatot szervez- havonta 
egy alkalommal zenés filmet vetítünk a zeneiskola hangversenytermében. Febru-
árban a Lelki ismeretek, márciusban a Kóristák, áprilisban a Coco című alkotást 
láthatták az érdeklődők.  Hogy teljes legyen a mozis feeling, a vetítés előtt pop-
korn és üdítő vásárolható a helyszínen. Májusban Milos Forman egyik remek-
művét: az Amadeust láthatta a közönség.
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Jézus által
testvérek vagyunk
„Egy, kettő, három. Vasváriak, 
hogy vagytok!”? Így hangzott a 
mikrofonpróba Yulius Klautól a 
róla szóló Egység a sokféleség-
ben című beszélgetést megelőző-
en. Kimozdíthatatlan belső béke 
és folyamatos nyugalom árad az 
SVD atyából, akiről több érdekes-
séget is megtudhattunk a tűzoltók beszélgetés sorozatának 
újabb állomásán, május 5-én, a Nagy Gáspár Művelődési 
Központban.

„A beszélgetés végén jobban fogtok ismerni és szeretni is”, 
mondta nevetve az atya. És igaza is lett.

A megjelenteket Bozzai Lajos köszöntötte. Majd a Fülöp-szi-
getekről származó verbita atya gitárral a kezében zenélt és éne-
kelt, s megtapsoltatta a megjelenteket. Hangsúlyozta, hogy Jézus 
által testvérek vagyunk. Megtudtuk, hogy Indonézia jelmondata 
szanszkrit nyelven Bhinneka Tunggal Ika, azaz egység a sokféle-
ségben, ami egyben az előadás címét is volt.

Mint kiderült: Yulius nyelvi sokféleségben nőtt fel, július 25-
én lesz 31 éves. Elmesélte, honnan ismeri Marcell és Francis atyát, 
akiket láthatóan nagyon tisztel. Mesélt hazájáról, a pa-
radicsomi dél-kelet-ázsiai szigetről, amelyről rövid 
videót is közzétett. Ami nálunk a mitológiai turul, 
addig az náluk a garuda madár. Ezer szín, lép-
csőzetes rizsföldek, Bali, Jáva szigete, tigris, kávé, 
selymek, vízesések, csodaerdők, óceánpart. A ter-
mészeti környezet felvázolása után a történelmi háttér bemutatása 
következett. Megismerkedtünk a népviselettel és kiderült, hogy 
a lakók 87 százaléka muszlin vallású. A felekezeti hovatartozást 
egyébként kötelező beírni a személyi igazolványba még akkor is, 
ha az adott illető nem gyakorolja vallását. Az iszlám hívei után a 
reformátusok és a katolikusok következnek lélekszámban, majd 
még ennél is kevesebben vannak a hinduizmus, a buddhizmus és 
a konfucianizmus hívei. Megtudtuk, hogy az indonéz pálmafá-
ból készült pálinkánál a magyar pálinka jobb. Bemutatta Timor 
szigetét, ahol felnőtt, s ami portugál gyarmat volt. A piac mellett 
nevelkedett, ahol rengeteg nyelven beszéltek, emellett láthattuk 
az iskoláját, a családtagjait. Apja reggeli fél 5-ös Biblia olvasásá-
ra ébredt fel testvéreivel együtt. Elmondta, hogy az esküvő: törzsi, 
polgári és templomi szertartásból áll. Tilos elválni. Mesélt arról, 
hogy misszionárius akart lenni, unokatestvére ösztönzésére került 
a verbiták szemináriumába. Nem akart Európába menni a kisze-
met célpontjai között Afrika vagy Dél-Amerikába szerepelt, mert 
úgy érezte az itt található szegény országok lakóinak tud leginkább 
segíteni. 2015-ben érkezett meg Magyarországra, már akkor tudta, 
hogy Istennek terve volt vele. Elmondta, hogy a világ verbitáinak 
felét Indonézia adja. Istentől való titok, hogy miért? Megköszönte 
a vasvári polgármester, atya társainak és a vasváriaknak is a támo-
gatását.

Sokunknak könny is szökött a szemébe, amikor elmesélte, hogy 
nagyon sokáig volt honvágya, s amikor három év után hazamehe-
tett és hónapot tölthetett otthon, akkor édesanya – akivel kölcsö-
nösen nagyon tisztelik egymást – azt mondta: Yulius már az egy-
ház tagja, ő már nem a családi házban, hanem a kolostorban lakik. 
Yulius elfogadta és megértette azt, hogy neki Magyarországon van 
dolga. Megjegyezte, hogy Magyarországon sok a lelki szegény. Je-
lenleg a vasváriak és a körülötte élők a családja.

Úton az új Misszió 
felé -  Fransis atya 

búcsúztatója
Magung Fransiskus Xaverius SVD 
atya személyes hangvételű búcsúz-
tatóját a művelődési központ szín-
háztermében tartották, a tűzoltók 
sorozatának újabb rendezvényéhez 
kapcsolódóan május végén.

Elsőként a Kalinkó Népdalkör adott műsort. (Ők a közelmúlt-
ban arany minősítést szereztek a megyei fordulót követő regionális 
népdalos találkozón.) A dalsorokba atyának szóló gondolatokat 
is belecsempésztek. A Bodzavirágok a sümegi területi versenyük 
előtt léptek színpadra.

Humoros, kedves, személyes hangvételű színpadi darabbal is 
búcsúztatták az atyát, az előadás Kocsis Márta érdeme. A meny-
nyei disputa résztvevői voltak: Horváth Gábor, Zágorhidi Czigány 
Ákos, Bozzai Lajos, Drimmer László, valamint Kocsis Márta, aki 
angyalként jelent meg a színen. Az immár tartományfőnök atyá-
nak Isten áldását kívánták Kőszegszerdahelyre. Örömüket fejezték 
ki, hogy csupa jó papok küld az Isten Vasvárra.

Bozzai Lajos, a tűzoltók egyesületi elnöke kérdései nyomán 
megtudtuk, hogy Fransis atya korábban is járt már 

Vasváron, egy nyári tábori kirándulásnak köszön-
hetően. Az első magyar mondat, amit megtanult: 
„Pálinkás jó reggelt!” Úgy véli: Vasváron kedvesek, 
nagylelkűek az emberek. Kiderült, hogy szeretett 
sétálni a Szentkúton. Véleménye szerint nem kell 

Rómába, Medugorjébe utazni, mivel búcsújáró helyszínként itt is 
jelen van a Szűzanya. Fontos, hogy közös jóra fordítsuk az életet. 
Egyedül a szúnyogokat nem szereti a városban. Tartományfőnök-
ként sokrétű feladat vár rá: az ima, a közösség és a szolgálat hár-
massága meghatározó számára. Bízik abban, hogy találkozni fog 
még a helyiekkel a vasvári templomban.

Majd Yulio atya és az énekkar adott gitárral kísért műsort indo-
néz nyelven: Kapan-kapan Kita berjumpa lagi.

Tóth Balázs polgármester szívhez szóló szavakkal búcsúzott. 
Mint mondta: annál nehezebb búcsúzni, minél közelebb áll az 
emberhez az adott személy. Magyar közmondást idézett: Az egyik 
szeme sír, a másik nevet, mivel az atya és a város közt kialakult 
kötelék lazább lesz, de örül az előre lépésnek. Méltatta Fransis atya 
bölcsességét, okosságát, nyugodtságát. Ajándékot nyújtott át, úgy, 
mint az atyához közel álló személyek, csoportok, szerveztek tagjai 
egyaránt.

A pápa imaszándéka június hónapra:
A kínzás eltörléséért

Imádkozzunk, hogy a nemzetközi közösség konkrétan 
kötelezze el magát a kínzás eltörlése mellett, és nyújtson 

támogatást az áldozatoknak és családjaiknak!

Plébániánk támogatása
Egyházi programjainkat az Önök támogatásával valósítjuk meg, a be-
folyt adományokból tudjuk templomunkat szépíteni, a fenntartás költ-
ségeit részben fedezni. Hálásan köszönünk minden anyagi támogatást!
Számlaszámunk (OTP Bank): 11747075-20009245

Isten fizesse meg minden adományukat és 
az egyházért tett fáradozásaikat!
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Plébánia hírei
Június 10-én, Juniális lesz a templomkert-
ben 10 órától.
Június 11-én, Úrnapján ünnepi szentmise 
lesz, utána körmenet a városban.
Június 17-én, papszentelés lesz a Szombat-
helyi Székesegyházban 10 órától.
Június 17-én, 19 órakor lesz Te Deum, há-
laadó szentmise az iskolai évért. 
Június 18-án, búcsú Nagymákfán, a szent-
mise 15 órakor kezdődik.
Június 24-én, jubiláns házaspárok találko-
zója a Szombathelyi Székesegyházban 10 
órától.
Június 24-én, keresztelés templomunkban 
11 órától.

Juniális a 
templomkertben

Sok szeretettel várunk minden korosztályt 
június 10-én a templomkertbe vidám csa-
ládi napunkra. Programok 10 órától 16 
óráig minden korosztály részére. Kulturális 
műsorok, kézműveskedés, rajzolás, fejtö-
rők, finom ebéd.

AJÁNLÓ
Vasvári Könyvtár és 
Művelődési Központ

Szépirodalom
Payne: Szuperhős extrákkal
Cooke: A világítótorony boszorkányai
London: A tacskó Pradát visel
Végh: Agora – befejezetlen királyság
Faulkner: A betoladodó
Adams: Csalóka szerelem
Csabai: Határtalanok

Szakirodalom
Kreier: Hörcsög az agyban – miért eszünk 
kényszeresen?
Hidasi: Gyakorlati tanácsok egy kivételes 
élethez
Raeymaekers: Gyerekfejjel – minden, amit 
a bölcsisek/ovisok észjárásáról tudni kell
Füredi: Elég! Kiégtem. Most hogyan to-
vább?
Bárkányi: Ciao, Itália! -50 érdekesség 
Olaszországról
Sipos: Isten akaratának felismerése éle-
tünkben
Kövi: Erdélyi lakoma

Gyermekkönyvek
Scott: Csak Jack
Rylance: Káosz a suliban
Hangyakirálynő
Palacio: Csodácska
Mull: Vadnak született
Kalandot jelez a pókösztön!
Mikola: Bátorságpróba
Hatvani: Parányi talányok
Vigyázz, kész, mancs!
Rigos: Méhek és darazsak

Értesítjük az érdeklődőket, hogy a könyv-
tár állományából leselejtezett könyvek 
kedvezményes áron megvásárolhatók a 

nyitvatartási idő alatt! 
Telefon: 94/573-006 

e-mail: vasvarkonyvtar@gmail.com               

Mi a célja a lelki beszélgetésnek? Miért 
jó, ha vallási ismeretekre teszünk szert? 
Természetesen azért, hogy közelebb kerül-
jünk Istenhez, a Teremtőhöz, elmélyüljön 
lelki életünk, megerősítsük hitünket, és 
jobban megismerjük azt a vallást, amely-
hez ragaszkodunk. 

 Lelki beszélgetésre először is a család-
ban adódik leginkább alkalom.  Persze en-
nek nem kell formálisnak, megszervezett-
nek lennie. Ez történhet egy normál családi 
együttlét keretében. A lelki beszélgetés té-
mái lehetnek az egyházi ünnepek, lelki 
problémák, a hittanórán tanultak megbe-
szélése, történhet a családi közös imádság-
hoz, a Szentírás olvasáshoz kapcsolódóan. 
Ez után minden összegyűlt családtag meg-
osztja gondolatait, véleményét, tapasztala-
tait. Sajnos manapság kevés családban ta-
pasztalhatunk ilyet.  

 Ugyanakkor családon kívül, az iskolá-
ban és a templomban is történhet lelki be-
szélgetés. A gyerekek ott is kaphatnak lelki 
vezetést a hitoktatótól és papoktól. Nem-
csak a vallási ismereteket mélyítik el és erő-
sítik a hitüket, hanem a gyerekeket arra is 
képezik és tanítják, hogy képesek legyenek 
egészséges kapcsolatot kialakítani az em-
berekkel, akár az otthoni környezetben, az 
iskolában, a templomban vagy a plébánián.  
Fontos, hogy úgy nőjenek fel, hogy minél 
inkább olyan emberek közelében legyenek, 
akik jó hatással lehetnek rájuk, és így meg-
tanulják a másokra figyelést, törődést, tole-
ranciát és egymás iránti tiszteletet. 

A lelki beszélgetés hozzájárul a gyerme-
kek személyiségének, jellemének kialakítá-
sához. Nagyon fontos a lelki beszélgetés 
abban a tekintetben is, hogy a gyerekek-
nek józan ítélőképességük alakuljon ki, 
hogy tudják, mi a jó és mi a rossz. Ha egy 
gyermek közelebb kerül Istenhez, erősödik 
a hite, követi a lelki útmutatást, amelyet 
lelki beszélgetésben kap, akkor ezek által 
a személyisége is fejlődik. Néhány példa: 
Az ilyen gyermek mindig érzi, hogy nincs 
egyedül hanem Isten mindig mellette van, 
mint közeli Barátja, kapaszkodója. Továb-
bá, a gyermek magatartásában is udvaria-
sabb lesz, mindig becsüli és tiszteli az idő-
sebb embereket, és nem nézi le másokat. A 
gyerek érettebb lesz hozzáállásában és gon-
dolkodásában, őszintébb és megbocsátóbb 
lesz, nem tart haragot és törekszik arra, 
hogy minden nap jó hozzáállást tükrözzön.

Tudnunk kell, hogy az ördög mindig 
kétségeket ébreszt, és azt súgja minden 
embernek, hogy mindig vétkezzen vagy 
tegyen rosszat. Ha a gyerekeket kiskoruk-
tól kezdve lelki beszélgetésre tanítják tudni 
fogják, milyen tilalmak vezethetik őket té-
vedésbe és bűnbe. 

Jó tehát tisztában lennünk a korai lelki 
beszélgetés jelentőségével, fontosságával. A 
lelki beszélgetés minden gyermek számára 
fontos élet-útmutató. Remélhetőleg mind-
annyian felismerjük ezt, és megpróbáljuk 
gyakorolni. Isten áldjon meg és segítsen 
mindannyiunkat!

P. Klau Yulius SVD

Beszélgessünk a gyerekekkel- lelki dolgokról is!
Gyermekeinknek mennyi mindent megtanítunk már kiskoruktól kezdve - ezek 
között nem kevéssé fontos, hogy lelki, vallási kérdésekről és válaszokról is hall-
janak. Később felnőttként sok trauma, megpróbáltatás érheti őket, sokan fel-
nőttként kétségbeesnek és szeretnék feladni a küzdelmet. Ennek gyökere gyak-
ran az önbizalom hiánya, a meg nem értettség érzése. Éppen ezért fontos, hogy 
a szülők már kiskoruktól kezdve lelki útmutatást nyújtsanak gyermekeiknek.

Tájékoztató ingatlanok 
értékesítéséről

Vasvár Város Önkormányzata nyílt 
pályázat útján kívánja értékesíteni 
a kizárólagos tulajdonát képező Vas-
vár, Alkotmány u. 19. szám alatti csa-
ládi házat, továbbá a Szentmihály-
falvi u. 4. III/2. szám alatti lakást. 
A részletes pályázati kiírások megte-
kinthetők a város Facebook oldalán 
https://www.facebook.com/vasvarrol 

és honlapján: www.vasvar.hu
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A szelektív
hulladékot 

június 12-én,
hétfőn 

szállítják el.

APRÓHIRDETÉS
Heti 2-3 alkalommal, dél-
utáni órákban gyermek és 
idős felügyeletet vállalok 

Vasvár és környékén.
Tel.: 06/30-6966210

Óvodai pillanatképek

ÉPÍTÉSZETI TERVEK 

készítése 

Vasváron és környékén 

 

ZÁGORHIDI-CZIGÁNY CSABA 

építész 

Vasvár, Járdányi utca 6. 

e-mail: zagorhidics@gmail.com 

telefon: +3630 298 1067 

APRÓHIRDETÉS
Otthoni munka! Csomagolá-

sok, termék összeállítások, 
egyebek elérhetőségei. érd:  
audiopress.mozellosite.com 
(ügyfélszolg: 06204963980) 

Audiopress Hungary Bt.

2023. április 28-án óvodánkban sütivásárt tartottunk, vala-
mint az InciFinci gyermekfoglalkoztató interaktív foglalko-
zásán vehettek részt a gyerekek, melynek létrejöttét a Szülői 
Szervezet elnökeinek: Bősze Boglárkának, Gombás Grétának, 
Németh Magdolnának köszönhetünk!

A programhoz mindenkinek köszönet, aki hozzájárult! 
Édesanyáknak a süteményeket, édesapáknak, nagypapáknak a 
májusfa hozatalát, állítását. Május hónapban intézményünkben 
a gyermekek az édesanyáknak, nagymamáknak kedveskedtek 
Anyák napja alkalmával.

Május 25-én a 10. Olimpiai Színház keretein belül a Varázse-
cset című ingyenes előadást láthatták a gyermekek óvodánkban.

Az óvodai csoportok má-
jus hónapban több helyre is 
kirándultak, a zalaegerszegi 
Élmény és kalandparka, a 
büki Napsugár játszóházba.

Nagymákfai búcsú
A nagymákfaiak Jézus Szíve búcsúi szentmisé-
jüket az idei évben a falu iskolakápolnájában 

tartják 2023. június 18-án, vasárnap 
15 órai kezdettel.


